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REFERAT 

1. Valg af dirigent  
    Bestyrelsen foreslår Morten Andersen Krogh. Han blev valgt uden modkandidater. 

2. Valg af referent og stemmetællere  
     Anders Horsholt Pedersen blev foreslået og valgt. 
     Birgitte Olesen og Erik Lassen valgt som stemmetællere. 

3. Godkendelse af dagsorden  
    Mødet blev næsten rettidigt indvarslet – godkendt        

4. Kredsformandens beretning 
    2025 er et genbrugs år – samme dagsorden, samme vitser osv. – dog en ny beretning. 
    Dejligt med nye ansigter/kolleger i Nordjysk kreds. 
 
    Marts 2024 
    På sidste års generalforsamling leverede Ruth Østergaard et spændende foredrag om sit 
    mangeårige virke som sygehuspræst. Det burde mange flere have mulighed for at høre. 
    Kursus i elektroniske bilag – stor tilslutning, hvilket giver god økonomi. 
 
    Landskursus 2024  
    38 deltagere fra Nordjysk kreds. Dejligt med kredsaften, som begyndte med fællesspisning i 
    kredsene.  
    Det var Karens forslag       , og det er blevet positivt modtaget og gentages på Landskursus 
    2025. 
    Vedtægtsændring på generalforsamling i Kordegneforening. Landskurset var tidligere i ugen 
    efter Store Bededag. Nu holdes den senere – i starten af juni. 
    Lene Marie Sørensen blev valgt som nordjysk repræsentant i kordegneforeningens bestyrelse 
    Forslag på generalforsamlingen om kontingentstigning – det er ikke så længe siden, men det er 
    nødvendigt pga. prisstigninger. 
 
    Landskursus 2025 
    I år har vi 1 opgave på landskurset – andagt torsdag morgen 

    Sensommerudflugt 
    Rikke Andersen fra Dronninglund havde planlagt en spændende udflugt – men mange kunne 
    ikke deltage pga. konstituerende møder i menighedsrådene. 
    Vi prøver at gentage tilbuddet og vender tilbage med en dato snarest. 

    Kursus for kredsbestyrelser 
    Bestyrelsen har været på kredskursus sammen med de andre kredse i Danmark. Bla. 
    Elektroniske hjælpemidler var på programmet. Der kommer nu – endeligt – et nyt 
    medlemssystem. 



    
 
    Nordjysk kreds 
    90 medlemmer i Nordjysk kreds – husk at minde nye kolleger om fordelene ved at være 
    medlem. To gange om året deltager Maria i møder sammen med de andre kredsformænd. Det 
    går godt i Nordjysk kreds       . 
    Har fokus på mere og bedre efteruddannelse for kordegne. 
    Beretningen blev godkendt og fik klapsalver. 

5. Regnskabet forelægges til godkendelse  
    Kasserer. Karen Krøgh, gennemgik årets regnskab, der udviser et overskud på kr. 15.486,81. 
    Et afholdt kursus er langt den største indtægt. Der er en besparelse på kredsaften pga. 
    fællesspisning som en del af kredsaftenens program. Aftensmad i kredsene er også en del af 
    programmet for Landskurset i 2025. 
    Regnskabet blev godkendt med klapsalver. 

6. Orientering ved tillidsrepræsentanterne (TR) 
    Maria og Birgitte er tillidsrepræsentanter sammen med Per fra Sæby. 
    På generalforsamlingen i 2024 kunne TR fortælle, at de ikke blev brugt, men det er de blevet  
    siden. Så husk, at det er en mulighed at bruge kredsens TR, hvis du oplever problemer i forhold 
    til arbejdsgiver. 
    TR oplever gode snakke med menighedsrådene. Hvis noget skal ændres i ens stilling, skal man 
    ikke bare blive bange. Vi skal også se på, hvad der ligger bag. Vi er ansat til at hjælpe med at 
    lave godt sognearbejde. 
    Lønforhøjelse skal søges inden 1. maj i år – mod tidligere 15. august. Det bedste sted at få en 
    god løn er ved ansættelse. Der skal gode argumenter til at begrunde ens ansøgning om 
    lønforhøjelse. Årsagen til flyt er, at mange glemmer at søge efter sommerferien. Lene Marie er 
    bl.a. lønforhandler. 
    Husk at læse lønsedler for at se, om alt er, som du forventer. 
    TR´s telefonnumre står inde på hjemmesiden. 

7. Valg af kandidater og suppleanter til kredsbestyrelsen  
     a) Kredsbestyrelsen: På valg er Anders Horsholt Pedersen og Maria Holm Hansen  
           Maria og Anders genopstillede og blev valgt 
     b) Suppleanter: 2 suppleanter vælges  
          Morten Andersen Krogh og Lise Brønnum blev valgt som hhv. 1. og 2. suppleant. 

8. Valg af 2 medlemmer til kursusudvalget På valg er Karen Krøgh og Birgitte S. Olesen  
     De to øvrige i kursusudvalget er Ole Mølgaard og Lisbeth Derry. 
     Karen Krøgh ønsker ikke at genopstille. 
     Der er brug for nye medlemmer med nye ideer til kursusemner. Hvad indebærer posten? Der 
     har ikke været afholdt møder det sidste år – der er blevet kommunikeret på mail i løbet af året. 
     Rikke Andersen og Birgitte S. Olesen blev valgt. 
     Emner til kommende: Excel. Basalt engelsk på kirkekontoret. Brug af Sharepoint. Tværfagligt 
    samarbejde ved de enkelte kirker. Sjælesorg. 

9. Valg af 2 revisorer  
     Erik Lassen fra Hadsund og Erik Egstrup, Budolfi, genopstiller og blev valgt. 



10. Indkomne forslag  
    Vedtægtsændringer  
    På generalforsamlingen på Landskursus 2024 blev der vedtaget vedtægtsændringer som vi bør  
    tilpasse i vores vedtægter. Bestyrelsen foreslår flg. ændring:  
    §6 2) Ordinær generalforsamling afholdes hvert år inden 15. marts.  
    Ændres til 2) Ordinær generalforsamling afholdes hvert år senest 6 uger før planlagt  
    generalforsamling i Danmarks Kordegneforening. 
    Vedtægtsændringer kan godkendes med to tredjedeles flertal blandt de fremmødte. 
    Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 
    

11. Opstilling af kandidat(er) til landsbestyrelsen  
    Vi har allerede 1 medlem – Lene Marie Sørensen. 
    Med i lokaløkonomi. Digitaliserings proces. Kommunikation – redaktør af Kordegnenes Blad. 
    Spændende at have fingeren på pulsen. Giver noget mentalt til det daglige arbejde. 
    8 medlemmer valgt for to år ad gangen. 4 på valg hvert år – hvert andet år kun tre og direkte 
    valg af formand.  
    Morten Andersen Krogh og Birgitte S. Olesen kunne supplere med viden fra deres år som 
    medlem af bestyrelsen. Det giver indsigt og respekt for arbejdet i ministerier og andre organer. 
    Det giver et netværk og en forståelse for sammenhængene på det folkekirkelige område. 
    Det kræver et månedligt møde i bestyrelsen samt møder i de udvalg, man bliver en del af. En 5- 
    6 timer om ugen skal det forventes, at du skal bruge. 
    Man investerer kun sin tid – der ydes godtgørelse til rejse, ophold, kurser m.m. 
    Kontakt gerne Lene Marie, Morten eller Birgitte, hvis du er interesseret i at stille op. 

12. Eventuelt  
    Alt kan drøftes – intet besluttes. 
    Når man skal uddannes som kordegn, skal man også gennemgå kurset ”Sekretær for 
    menighedsrådet”. Birgitte S. Olesen er underviser på dette AMU-kursus 
    Der er ingen, der ”kun” sidder med regnskab – alle er altid en del af noget mere i det sogn, hvor 
    de er ansat. 
    På del 2 skal det være en jurist, der underviser. 
    Per Ryvad – uddannet for 13 år siden. Vil gerne have en tjans med en opgave ved et 
    menighedsråd. 
    Lene Marie: Har fået bevilget en 10 timers medhjælp til sin stilling. Det vil blive med basis i 
    Margrethe kirken. 
    Tak til bestyrelsen og kursusudvalget for deres arbejde 

 

Aftenen sluttede med spisning og hyggeligt samvær. 


